
Zápis z 8. jednání Finančního výboru 

K návrhu závěrečného účtu  MČ Praha 19 za rok 2024  ze dne 9.6.2025 
 

Přítomni: Karel Kučera, Ing. Pavel Pitra, Petr Váňa, Tomáš Haniak  

Omluveni:  Vítězslav Pavel  

Host:  

 

Tajemník výboru: Zdeněk ILLA 

 

 

Program jednání:  

-Zahájení jednání FV 

-Seznámení se s návrhem závěrečného účtu městské části Praha 19 za rok 2024 

-Projednání dotazů a připomínek k návrhu závěrečného účtu 

-Návrh rozpočtové změny – Kulturní a kreativní centrum Kbely 

-Různé 

 

Zápis: 

 

Členům výboru předložil Ing. Zdeněk ILLA zpracovaný návrh závěrečného účtu 

Městské části Praha 19 za rok 2024 skládající se ze zprávy o hospodaření podle rozpočtu a 

hospodaření zdaňované činnosti, finančního vypořádání účelových dotací za rok 2024, 

hospodaření fondů městské části, přehledu majetku a závazku včetně přehledu o pohybech 

dlouhodobého majetku, hospodaření příspěvkových organizací, společnosti Teplo pro Kbely 

a.s. a přehledu příjemců veřejné finanční podpory zprávy kontrolorů magistrátu Hlavního 

města Prahy o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2024 a účetní závěrky za rok 2024. 

 

Kontroloři při závěrečném přezkoumání hospodaření zjistili chyby a nedostatky (viz 

plné znění zprávy - příloha č.3) při účtování o nákladech mezi zdaňovanou a hlavní činností, 

dodržování interních pravidel ohledně schvalování zakázek malého rozsahu a při pozdním 

zveřejnění pravidel rozpočtového provizoria na internetových stránkách úřadu. Starosta 

městské části vydal příkaz k odstranění nedostatků, a ty které mohly být, byly odstraněny, 

nebo byla přijata opatření k jejich nápravě, již v průběhu přezkoumání hospodaření.  

 

Při projednávání návrhu rozpočtu byly položeny následující návrhy a otázky: 

 

Otázka: 

 - Příjmy z vlastní činnosti - Ostatní přijmy - měly být 7 175 300 nakonec byly ale jen 5 631 

692 Kč. Proč? 

 

Odpověď: 

Jedním z rozpočtovaných příjmů byl dar v rámci kontribucí od fy Maloja ve výši 4,5 mil Kč 

v souvislosti realizací projektu multifunkční knihovny, na pokrytí výdajů rozpočtu na tuto 

akci. V projektu a  v návrhu kontribuční smlouvy došlo ke změnám , takže se nerealizoval ani 

dar, ani výdaje rozpočtu.     

 

Otázka: 

 - Zdravotní středisko - plánováno 10 500 000 realita 5 225 138 Kč. Co se tam ještě bude dít 

za 5mil. Kč? 



Odpověď:  10 500 000,- Kč byly pouze rozpočtované výdaje na rekonstrukci zdravotního 

střediska kryté z vlastních zdrojů , z nich bylo vyčerpáno 5 225 138,- Kč a nevyčerpaná část 

zůstala na účtech městské části. A z nich 1 000 000,- Kč byl zapojen do rozpočtu na rok 2025 

na dokončovací práce (kanceláře OSVZ) a stavební dozor. 

(dále byla v roce 2024 čerpána na rekonstrukci zdravotního střediska dotace od HMP ve výši 

10 961 300,- Kč.     

 

Otázka: 

 - Proč se nestihla revitalizace hřbitova? Jaký je stav? 

 

Odpověď: 

Zpracovávala se dokumentace, měnily se detaily projektu, soutěžit se začalo na začátku 

letošního roku. 

Je vysoutěženo, odešla výzva k součinnosti dodavateli k podpisu smlouvy. Předpoklad 

dokončení konec roku 2025.   

 

Otázka: 

 - 6171 Akce - spoluúčasti plánováno 7 650 000 nakonec nula 0. Kterých akcí se to týká - 

byly zrušeny / přesunuty? 

 

Odpověď: Týkalo se to zejména rezervy na investiční akci na Multifunkční knihovnu 

(Kulturní a kreativní centrum Kbely) ve výši 7 300 000,- Kč  jejíž realizace byla posunuta do 

roku 2025 a rezervy na investiční akce úřadu městské části ve výši 350 000,- Kč, které nebyla 

využita. 

 

Otázka: 

 - výnosy - soutěže bytů: plánováno 0 realita 4 549 000 - kolik bytů bylo za jakou cenu 

vysoutěženo? , 

 

Odpověď: 

Jedná se o soutěž na pronájem bytu, tj soutěžitel nabízí částku za to, že s ním bude uzavřena 

smlouva na dobu neurčitou za podmínek jako mají všichni ostatní nájemníci. Soutěž probíhá 

doručením nabídek, které otevře komise za přítomnosti těch, kdo podávali nabídky. Výše 

nabídnuté částky záleží na velikosti a stavu bytu a názoru soutěžících. 

Bylo vysoutěženo 5 bytů za cenu 1 110 000,- Kč, 1 150 000,- Kč, 885 000,- Kč, 1 000 067,- 

Kč a 404 000,- Kč. 

 

Otázka: 

 

 - byl by prosím bližší rozpad k těmto odpisům: odpisy dlouhodobého majetku 551 - 22 797 

285,38 Kč 

 

Odpověď: 

 

Jedná se o účetní odpisy, tj snižování pořizovací hodnoty majetku – v rozvaze ve sloupci 

označeném brutto - sníženou korekci (kumulace odpisů) a na zůstatkovou hodnotu – 

v rozvaze ve sloupci netto. Většinu odpisů za rok 2024 tvoří odpisy staveb – komunikace cca 

9 mil Kč, budovy pro služby pro obyvatelstvo (školy, školky, úřad, lidový dům..) cca 9,5 mil 

Kč, bytové budovy 2 mil Kč, ostatní stavby a budovy 2,8 mil Kč, movitý majetek cca 2.5 mil 

Kč , software 0,5 mil Kč. Viz příloha.  



 Otázka: 

- bylo by případně nějaké celkové zhodnocení roku 2024 např. ve vztahu k roku 2023? 

 

Odpověď: 

Hospodaření a finanční situace městská části ve vztahu k roku 2023 je obdobná. Městská část 

naplnila rozpočtované příjmy a nepřekročila rozpočtované výdaje. Dlouhodobě hospodaří 

s přebytkem. Bohužel i výše nedočerpaných investičních dotací je obdobná jako v předchozím 

roce. Díky investičním dotacím se daří navyšovat majetek městské části, nicméně se městská 

část potýká s výdaji na výkon státní správy, které výrazně převyšují příspěvek ze státního 

rozpočtu.     

 

Otázka: 

 

 - jak jsou hodnoceny / přidělovány dotace spolkům ve Kbelích, tj.  poskytnutí veřejné 

finanční podpory v roce 2024?  

 

Odpověď: 

 

Na internetu městské části jsou zveřejněné zásady a vzory žádostí a smluv 

(https://praha19.cz/urad/dotace/).  Podané žádosti posoudí rada městské části a podle přínosu 

projektu pro městskou část rozhodne o výši poskytnuté dotace.  

 

 

Otázka: 

 

 - je nutné tak seškrtávat dotace spolkům  

 

Odpověď: 

Dotace spolkům se schvalovaly na minulém zastupitelstvu a pro letošek jsou ve stejném 

objemu jako v loni 

Kdybychom měli rozpočet 150 mil, tak bychom nemuseli škrtat…., nemáme na to abychom 

rozdali tolik o kolik si řeknou. 

 

 

 

Usnesení: 

Finanční výbor doporučuje schválit hospodářské výsledky příspěvkových organizací 

za rok 2024 a ponechat je k rozdělení do fondů dle žádostí organizací. 

 

Finanční výbor doporučuje, aby zastupitelstvo ve smyslu § 17 zákona 250/2000 Sb. O 

rozpočtových pravidlech územních rozpočtu po projednání závěrečného úctu vyjádřilo 

souhlas s hospodařením městské části Praha 19 za rok 2024, a to s výhradou chyb zjištěných 

při přezkoumání hospodaření a přijalo nápravná opatření dle přílohy číslo 6) návrhu 

závěrečného účtu.  

 

Hlasování : pro : 4 proti : 0 zdržel se : 0 Usnesení bylo přijato podpisem všech přítomných  

  

Zapsal : Zdeněk ILLA  

Schválil: Karel Kučera, Tomáš Haniak, Petr Váňa, Ing. Pavel Pitra 

 

https://praha19.cz/urad/dotace/


 

 


